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Forum: Brugergruppens Arbejdsgruppe  

Tid: Torsdag den 17. maj 2023, kl. 17.00  

Sted: Rådhusets forhal, mødelokale 2  

Deltagere: Brugergruppens Arbejdsgruppe: 

Birthe Y. Nielsen, Jens Klindt, Karen Poulsen, Karsten Wenneberg, 

Lars Bremer, Pia Larsen, Povl Markussen, Rudi Tobisch og 

Marianne Burchall 

Driftsleder Steen Westring 

Klimakoordinator Hans-Henrik Høg 

 

Afbud: Birthe Y. Nielsen, Marianne Burchall  

Referent: Lotte Mogensen  

1. Godkendelse af dagsorden 
 
Godkendt 
 
(Marianne Burchall havde annonceret, at hun ønskede at deltage i 
arbejdsgruppemødet, men havde meldt forfald. 
 
I den forbindelse blev det nævnt, at formandens formaliserede deltagelse på 
Arbejdsgruppemøderne eventuelt kunne gå ud over dynamikken i arbejdet. Så 
det skal man lige være opmærksom på. I forretningsordenen står der intet nævn 
om formandens eventuelle deltagelse i Arbejdsgruppemøder. 

 
 
2. Orientering fra HOFOR 

 
a. PFAS 

 
HOFOR er blevet bedt om at komme og fortælle seneste nyt om PFAS-
forurening. 
  
Der var et ønske om at få kendskab til HOFOR’s planlagte anlægsarbejder i 
boligområderne indenfor de næste 1-2 år. 
 
Det blev nævnt, at Kanalen og Store Vejleå er i en ringe tilstand, med for lidt 
flow, et slamlag, der løsner sig og en lugt af svovlbrinte. Den primære årsag er, 
at det ikke har regnet ret meget i længere tid og derfor er flowet i Kanalen og 
åen meget lavt. 
 

Mødesager/notater der skal videre til politisk 
behandling/orientering: 
 

3. Oplæg til ny takststruktur v/Steen Westring 
 
Der afsættes 1 times tid til debat vedrørende ny takststruktur. Ad-hoc gruppen 
(Pia og Carsten) fremlægger sagen den 8/6. 
Arbejdsgruppen er overordnet enige om at det er et fint forslag til en ny 
takststruktur. De individuelle og smarte målere med timeaflæsning har gjort 
takstsætning lettere og mere rimelig. 



Referat 

 

 
Side 2 af 3 

A
lb

e
rts

lu
n

d
 F

o
rs

y
n

in
g

 

Vedrørende incitaments-/motivationstakst har ikke alle samme mulighed for at 
afkøle og få returtemperaturen ned (gælder både etageboliger og parcelhuse) 
og det foreslås at denne takst alene benævnes afkølingstakst. Det var desuden 
uklart, hvordan fjernvarmetaksten større eller mindre end 6 kW skulle forstås. 
Arbejdsgruppen var enige om, at det gavner alle, at så mange som muligt 
kommer på det fælles net og fjernvarme (såvel erhverv som det nye Coop-Byen 
(der kunne finde en anden løsning end fjernvarme)). 
 
Det vil være enten KMD EASY eller Softværket, som kommer til at stå for 
implementering af den nye takststruktur. Det vides ikke om KMD EASY kan 
være klar 1. jan 2024 med et afregningssystem. Sker implementeringen senere 
f.eks. 1/7-2024, vil opkrævningen dette år være med 2 takster, hvilket ikke er en 
god løsning. 
Såfremt Softværket skal stå for implementering af takststruktur vil det være fra 
den 1/7-2024 med den nuværende takst og fra den 1/1-2025 med den nye 
takst. 
 
Det blev nævnt at der gerne må laves en separat regning for fjernvarme med 12 
ens acontobeløb beregnet ud fra variabel pris (i dag fremgår gadebelysning, 
renovation og fjernvarme på samme regning). 

 
Sager til behandling/beslutning i Brugergruppen: 
 
4. Drøftelse af evt. ad hoc arbejdsgruppe vedr. Klimaplan v/Hans Henrik 

Høg 
 
Albertslund Kommune har for 2 år siden vedtaget en klimaplan. 
Kommunalbestyrelsen ønsker at der nedsættes en fast ad-hoc-
arbejdsgruppe/Klimaborgerforum under Brugergruppen, så der kommer øget 
fremdrift i klimakampen ikke mindst ude i boligområderne. Ad-hoc 
arbejdsgruppen/Klimaborgerforum for klima vil skulle skal ligge som en fast  
gruppe under Brugergruppen og skal bestå af ca. 6-10 medlemmer fra 
Bedsteforældrenes Klima Aktion, Brugergruppen og andre foreninger.  
Der udarbejdes en indstilling til Brugergruppen om dannelse af en fast Klima-
ad-hoc arbejdsgruppe. Formanden for Bedsteforældrenes Klima Aktion Alex 
Larsen inviteres til at give en kort introduktion til klimagruppens opgaver og 
kommissorium på Brugergruppemødet. 

 

Sager til drøftelse i Brugergruppen: 
 

Orientering om: 
 
5. Tidsplan for budget 2024 v/Steen Westring 

- Fjernvarme 
- Udebelysning 
- Affald & Genbrug 

 
Orienteringen gøres meget kort 
 
Der er udarbejdet lovforslag til liberalisering/selskabsgørelse af affaldsområdet 
– herunder kommunernes forbrændingsanlæg – tredjebehandling af lovforslaget 
sker den 1. juni. Der har været vældig meget debat om forslaget. 
 
I Albertslund er der 3 ansatte i afdelingen med affald og genbrug. Disse 
medarbejdere forventes virksomhedsoverdraget til et kommende driftsselskab, 
som kan være rent kommunalt, en del af Ressourceindsamling, en del af 
Vestforbrænding, eller noget helt fjerde.  
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På Brugergruppemødet til september vil emnet blive taget op i Brugergruppen. 
 
6. Analyse af restaffald 

(lovet på Brugergruppemødet den 2. marts 2023) 
 
Der er blevet lavet en stikprøveanalyse af restaffaldets indhold genbrugelige 
materialer i forskellige boligområder i byen. Forvaltningen kunne kort fortælle 
om analysen, at den er baseret på stikprøver og viser, at der stadig er meget 
genbrugeligt materiale og madaffald fra især etageejendomme i restaffaldet – 
så der forestår en stor opgave med kommunikation og information. 
 
Brugergruppen vil få materialet i forbindelse med udsendelse af dagsordenen 
Analyserapporten vil endvidere blive lagt på Albertslund Kommunes 
hjemmeside. 
 
7. Evaluering af Grøn Dag den 29. april 2023 
 
Det var en fin dag med godt vejr og godt besøgt og folk var glade. 
Der var kritik af manglende forplejning til medarbejdere og 
stadeholdere/aktivister. Stiller man op til grøn dag som aktivist, må der gerne 
fremover være forplejning af en slags, så det ikke er en hel dag uden mad og 
drikke. Forvaltningen lovede fremover at sørge for forplejning til de deltagende. 

 
8. Orientering fra formanden 

  
9. Fra Forvaltningen:  

a) Konvertering til fjernvarme v/Steen Westring 
Kort orientering 

b) Fjernvarme v/Steen Westring 
Kort orientering   

c) Udebelysning v/Steen Westring 
Orientering om at arbejdet er gang på Roskildevej 

d) Affald & Genbrug vHans-Henrik Høg 
Orientering vedr. implementering af tekstilaffald 

e) Orientering fra Sundhedsrådet v/Karsten Wenneberg 
f) Sundhedsrådet planlægger at holde et arrangement i løbet af 

sommeren og ellers henvises til referat for aktiviteter på kommunens 
hjemmeside 

g) Orientering fra Naturgruppen 
Der henvises til referat for aktiviteter på kommunens hjemmeside 
 
 

10. Eventuelt 

 


